
 

PROTOKÓŁ Nr  6/2025 

posiedzenia Komisji Rozwoju Powiatu,  

Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

które odbyło się 3 marca 2025 roku, godz. 15.00 

 

Przewodniczący Komisji  -  Sebastian Pysiak  

Protokolant                            -  Alicja Dąbrowska 

 

 

Przewodniczący Komisji dokonał otwarcia posiedzenia, w którym uczestniczyło  7 radnych 

na ogólną liczbę 7, oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 

dołączone do protokołu).  

 

Uwag do porządku nie zgłoszono.  

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

 

1. Zaopiniowanie informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii o realizacji zadań na 

obszarze działania Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Radomiu w roku 2024.  

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu znajdującego się w trwałym zarządzie 

Starostwa Powiatowego w Radomiu.  

 

3. Sprawy różne. 

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie informacji 

Powiatowego Lekarza Weterynarii o realizacji zadań na obszarze działania Powiatowego 

Inspektoratu Weterynarii w Radomiu w roku 2024.   
 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Radomiu Agnieszka Mazan poinformowała, że 

w roku 2024 borykali z chorobami zakaźnymi. Walczyli z ASF w gospodarstwie utrzymującym 

trzodę chlewną, gdzie było ognisko tej choroby. Walczyli z afrykańskim pomorem również u 

dzików. Sytuacja epizodyczna jeśli chodzi o choroby zakaźne w naszym kraju jest rozwojowa. 

Obecnie są choroby, które bardzo długo nie występowały na terenie Polski jak m. in. rzekomy 

pomór drobiu, czy pryszczyca, która pojawiła się w Niemczech, i której się obawiają. Realizują 

kontrole, robią wszystko aby zapobiec wystąpieniu chorób zakaźnych na terenie naszego 

powiatu. 

 

Radna Ewa Tkaczyk poruszyła sprawę braku nadzoru weterynaryjnego w dni wolne i święta. 

Czy jakieś kroki w tym kierunku zostały podjęte, czy coś się zmieniło. 

 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Radomiu Agnieszka Mazan odpowiedziała, że 

w tej kwestii nie za dużo się zmieni z tego względu, że jest to wolny zawód i Powiatowy Lekarz 

Weterynarii nie ma mocy prawnej żeby zmusić lekarza do dyżurów w święta czy weekendy. 

Dodała, że będzie coraz gorzej, ponieważ najmłodszy lekarz wykonujący pracę w terenie ma 

około 45 lat a młodych nie ma bo wszyscy albo pracują w rzeźni albo z małymi zwierzętami.   

 



 

Radny Jan Siek zapytał jak ocenia sytuację weterynaryjną na przestrzeni ostatnich lat. Zapytał 

również o zagrożenia dla pszczół. 

 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Radomiu Agnieszka Mazan odpowiedziała, że 

ilość gospodarstw, jak również ilość zwierząt z roku na rok jest coraz mniejsza. Górują 

gospodarstwa komercyjne, przyzagrodowych praktycznie nie ma. Jeśli chodzi o choroby 

zakaźne zwierząt gospodarskich to jest ASF u świń, grypa ptaków, rzekomy pomór drobiu, 

BTV, choroba niebieskiego języka u bydła, wścieklizna, która zwalczona została na przełomie 

roku 2022/2023 i na razie jest z nią spokój. Jeśli chodzi o pszczoły to ciężko jej się w tym 

temacie wypowiedzieć, ponieważ praktycznie nie mają takich zgłoszeń. Ma jakieś zgłoszenia 

odnośnie warrozy. Kilka lat temu był zgnilec amerykański, ale został opanowany. Warunki 

pogodowe wpływają na to, że część z tych rodzin pszczelich jest mniejsza. 

 

Radny Marek Jarosz stwierdził, że zwierząt jest coraz mniej, gospodarstw coraz mniej, 

zabezpiecza się dobrostan a choroby, które występowały kiedyś wracają. Jaka jest tego 

przyczyna.  

 

Z-ca Powiatowego Lekarza Weterynarii w Radomiu Agnieszka Mazan odpowiedziała, że 

w przypadku wirusów przyczyną są ich mutacje a poza tym nadmierne stosowanie 

antybiotyków zarówno u ludzi jak i zwierząt. Nie ma nad tym kontroli. Może teraz się to zmieni 

bo nowa ustawa prawo farmaceutyczne wygeneruje elektroniczną książkę leczenia zwierząt i 

każdy lekarz będzie zobligowany do tego, żeby do niej wszystko wpisywać. Wtedy będzie 

większa kontrola nad stosowaniem antybiotyków u zwierząt.  

 

Radny Tomasz Skiba zaprosił wszystkich do Iłży na szkolenie z wczesnego wykrywania 

chorób pszczół z nastawieniem na choroby grzybowe, sporowcowe, które czynią największe 

szkody w pasiekach. Odbędzie się ono 23 marca br. w godzinach od 10.00 do 15.00. Dodał, ze 

w tym roku jest źle z rodzinami pszczelimi. Już teraz widać, że są duże straty. Niektórzy 

szacują, że będą one w granicach 40-70%. Jeżeli nie będzie zapylania roślin, to mogą być duże 

problemy z plonami.          

          
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali informację Powiatowego Lekarza 

Weterynarii o realizacji zadań na obszarze działania Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w 

Radomiu w roku 2024.   

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 

Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu znajdującego 

się w trwałym zarządzie Starostwa Powiatowego w Radomiu. 

 

Projekt uchwały dotyczył wyrażenia zgody na zawarcie przez Starostwo Powiatowe w 

Radomiu, kolejnej umowy najmu lokalu o powierzchni 9,00 m2 oznaczonego numerem 040 

usytuowanego w budynku przy ul. Mazowieckiego 7 siedziby Starostwa, z przeznaczeniem na 

prowadzenie punktu bankowego. Umowa zostałaby zawarta na czas oznaczony do 31 grudnia 

2025 r.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami 

Nierolnymi Ewa Taborek.   

 



 

Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały.  

 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad - Sprawy różne. 

 

Nie zgłoszono.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji zamknął 6 posiedzenie 

o godz.15.20. 

 

 

Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Komisji  

 

Alicja Dąbrowska                                                                               Sebastian Pysiak  
 
 
 


